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A Horvátország elleni világbajnoki selejtezőre készülő magyar rögbiválogatott képviseletében 

Mézes Bálint látogatott a Csevegőszobába, ahol alaposan kikérdezték Új-Zélandtól az 
Elefántokig. Az európai középmezőnybe ácsingózó, egyelőre számottevő eredmény nélküli 
magyar rögbisek szombaton azt is felmérik, mennyire "kicsi és sárga" ez az ő játékuk. 

 

Ahogyan a nagyok játsszák 

A legutóbbi vb-n kinek drukkoltál? Mit szólsz az angolok 
győzelméhez? (cool) 
- Én a franciáknak drukkoltam, hozzám az ő játékstílusuk és felfogásuk 
áll közel. De természetesen azt el kell ismerni, hogy az angol volt 2003-
ban a legjobb csapat a világon. 

Arra lennék kíváncsi, hogy mi a követelmény, külső, fizikai 
adottságokat illetően. Van olyan, hogy csak egy futónak beraknak 
egy vékony gyereket? Mert én focizom, és a futóadottságaim 

megvannak... De ki tudja...:) Lehet, összetörnének az első 
ütközésnél.... (VagaBond__) 
- A rögbiben minden formájú, magasságú, súlyú ember megtalálja a 
saját posztját. Itt csak az elszántság és az eltökéltség lehet, ami gátat 
szab. 

Szokták mondani, hogy a rögbi egy brutális sport, és akik játsszák, nem kevésbé azok. Mi 
erről a véleményed, és hogyan védenéd meg a rögbijátékosokat? (cool) 
- A rögbi egy kontaktsport, nem hiszem, hogy meg kéne védenem itt akárkit emiatt. 

A pályán megkülönböztetjük a nagytestű izmos és a kistestű izmos futó játékosokat. Kinek mi 
a szerepe? És mit kell csinálniuk a pályán (CubiaC) 
- A nagytestű izmos játékosok a csatárok, a kistestű izmosok pedig a védők. 

Van olyan ország, ahol ez a nemzeti sportág? (h37) 

- Persze, a déli féltekén Új-Zélandon, Ausztráliában, Dél-Afrikában, északon pedig Walesben ez az első 
számú sport. 

A rögbit hol találták ki, és hogyan alakultak ki a szabályai? (CubiaC) 
- Angliában és Skóciában találták ki, az első hivatalos meccset az 1870-es években játszották.  

Inkább észjátéknak, vagy pedig erőjátéknak mondanád? Vagy természetesen erősek is, és 
okosak is a rögbisek? :) (CubiaC) 
- Mindenképpen kell játékintelligencia, de semmivel sem több, mint a kézilabdához. De természetesen 
erősek és okosak is a rögbisek! :-) 

Milyen védőfelszerelést használtok? (h37) 
- Általában semmilyet, van, aki használ fogvédőt és fejvédőt. 

Milyen a csapatszellem a rögbisek között? Az ilyen kontaktsportokban általában jó! (h37) 
- Nagyon fontos nálunk a meccsek utáni összetartás. Egyébként is, a rögbisek a pályán kívül is nagyon 
összetartó társaság. 

Rögbiben vicces nevűek a klubcsapatok? (h37) 
- Értem, mire gondolsz. A rögbi sokkal tradicionálisabb sport annál, mint hogy viccesek legyenek a 
nevek. De vannak új kezdeményezések, ezek általában műcsapatok, összevásárolt játékosokkal. A rögbi 
1994 óta profisport. És így már vannak vicces nevű csapatok. 



Vonzza a csajokat ez a sport? (Splinter) 

- Általában minden sport vonzza a sportoló lányokat, rengeteg olyan rögbis van, akinek sportoló vagy 
volt sportoló a felesége vagy barátnője. 

Kik a leghíresebb rögbisek? Ismeri őket a világ? (fmeo) 
- Persze, nagyon nagy sztárok a hazájukban és a világon. Jonah Lomu, Jonny Wilkinson stb. 

Volt már olyan meccs, aminek az lett a vége, hogy kisebb nagyobb dulakodás??? (Splinter) 
- Persze, minden kontaktsportban benne van ilyen a pakliban - lásd 
jégkorong! 

A rögbisek tényleg beképzeltek? A filmek midig ezt mutatják, 
hogy a gimnazista rögbiseket tiszteli mindenki, mert ők erősek 
állítólag... Hogy van ez? (Splinter) 
- Szerintem azok amerikaifocisták a filmeken.  

Mit jelent az, hogy 7-es szakág? (cool) 
- Ugyanakkora méretű pályán 7 játékos játszik 7 ellen, sokkal gyorsabb 
és pörgősebb a játék, ezért a játékidő is sokkal rövidebb: 2x7 perc. 

A 7-es rögbit vagy a 15-ös rögbit kísérik nagyobb figyelemmel a 
világban? Mik a főbb különbségek? (CubiaC) 
- Mind a két szakág nagyon népszerű, de a 15-ös rögbit azért többen 

nézik még mindig. 

Úgy hallottam, ismét olimpiai sport lesz a rögbi egyik fajtája. Igaz ez? (gepard69) 
- Igen, a 7-es szakág. Folyamatos tárgyalások vannak a NOB-bal, reményeink szerint minél előbb 
bekerül az olimpiára. 

Már volt olimpián a rögbi? Mikor? (h37) 
- Utoljára 1924-ben, Los Angelesben.  

A NOB elnöke is rögbizett ugye? (gepard69) 
- Igen. Jacques Rogge a belga első osztályban is játszott, azt hiszem. 

 

Magyar helyzet 

Miért nem tudott még eddig nagyobb népszerűségre szert tenni a rögbi itthon? Pedig sokkal 
kulturáltabb és izgalmasabb játék, mint a foci (legalábbis néha). (cool) 
- Azért, mert hivatalosan csak 15 éve van Magyarországon rögbi, és előtte teljesen szervezetlen keretek 
között folyt ez a játék itthon. A háború előtt politikailag voltunk "alkalmatlanok", Trianon miatt, a sport 
angol-francia hegemóniája miatt. A kommunista érában pedig a rögbit túl nyugati sportágnak tartották. 

A magyar bajnokságban hány csapat szerepel, és milyen kilátás van új csapatok 
létrehozására, hogy még szélesebb körben lehessen látni ezt a szerintem csodálatos sportot? 
(CubiaC) 

- Magyarországon első és másodosztály van, összesen 16 felnőtt csapat, továbbá négy öregfiúk csapat, 
és rengeteg utánpótlás-csapat. Sok helyről van érdeklődés új csapatok létrehozására, a szövetség 
minden segítséget megpróbál megadni ezeknek az új kezdeményezéseknek. 

Általában hány edzése van egy rögbicsapatnak? (CubiaC) 
- A komolyabb csapatoknál heti öt edzés van. 

Szokott-e döntetlen lenni, vagy pedig nagyon szoros eredmény? (pár pontos különbség?) 
Mennyi a legnagyobb pontkülönbség, amit el lehet érni magyar mezőnyben? (CubiaC) 
- Persze, szokott döntetlen lenni, ha nem is túl gyakran. Az NB I-ben 30-40 pontos különbség már 
nagynak számít. 

Milyen edzők vannak Magyarországon? Szerinted mit kéne tenni ahhoz, hogy még több 
magyar rögbijátékos legyen? (CubiaC) 



- Romániából, Ukrajnából és angolszász területről érkezett edzők dolgoznak Magyarországon. A 
szövetségi kapitány például új-zélandi. Még több játékos pedig az utánpótlás-fejlesztésből lehet. 

Milyenek a magyar játékvezetők? (CubiaC) 
- Olyanok, mint a magyar rögbi. :-) Kicsi, sárga, de a mienk! 

Én tudom, hogy a magyar rögbi jó úton halad, de nagyon kevesen ismerik. Hogy támogatna 
bárki is egy olyan sportot, amit kevesen ismernek? Milyen reklámértéke van így a sportágnak? 
(jean_luc) 
- Főleg a válogatott meccseknek van reklámértéke. Ezekre szoktunk média-megjelenést szervezni. A 
helyszínen 2300 néző volt egy válogatott mérkőzésen, eddig ez a legtöbb. 

Hogy kerülhetnénk be a világ élmezőnyébe? Azt gondolom, ez nem csak pénz kérdése. (cool) 
- Ezt rosszul gondolod. Ahhoz, hogy olyan projekteket tudjunk lefolytatni, ami az utánpótlás-neveléstől 
kezdve a pálya- és stadionépítéseken keresztül a profi és félprofi csapatokig építkezne, rengeteg pénz 
kell. 

Egy magyarországi NB I-es csapatnak mennyi támogatásra van szüksége forintban, ahhoz, 
hogy egy évben a kadet korosztályú és a junior korosztályú csapatot is tudja fejleszteni, és 
fejlődni tudjon? (CubiaC) 
- Hát most jót kérdeztél. Milliós nagyságrendű pénzekről van szó. 

Ha milliós nagyságrendekről van szó, akkor miért nem lehet elérni ennyi támogatást? Ha jól 
tudom, a magyar rögbiválogatott magasabb helyen van a világranglistán, mint a 
fociválogatott. Kéne egy kis reklám, hogy nekünk is jusson a focisták pénzéből. (CubiaC) 
- Ezt rosszul tudod, mert sajnos a mi sportunk sajnos alacsonyabb szinten van most a világranglistán, 
mint a foci. 

Miért nem teszitek bele a tesiórák programjába a rögbit, akkor sokan megismernék! Vagy túl 
veszélyes? Tényleg, mennyi a sérülés? (h37) 
- Természetesen vannak utánpótlás-korosztályban tornatanárok által vezetett edzések, amik iskolában 
tornaórák keretében folynak. Sérülések vannak, de semmivel sem több, mint akármelyik labdasportban. 

Magyarországon szerinted milyen médiaszereplés kéne, hogy még több hír legyen? Hogyan 
lehet ezt megoldani? A Világkupát kéne közvetíteni valahogy. Mennyi esély van rá? A tv-ben 
nagyon ritka a rögbi. (CubiaC) 

- A sportcsatornán csúsztatva leadtuk a két elődöntőt és a döntőt. Rendkívül kedvező fogadtatása volt, 
sokan nézték, volt olyan időszak a közvetítés alatt, amikor nézettségben megvertük a közszolgálati 
tévét! Most is azon vagyunk, hogy minél több média-megjelenésünk legyen. 

Vannak nagy hazai rendezésű események? És mik ezek? (csabi25) 
- Évekre visszamenőleg szerveztünk professzionális tornát, 7-es szakágban, ezen kívül pedig a válogatott 
meccsek a főbb eseményeink. 

Nemzetközi kupákban indul a bajnokcsapat? (h37) 

- Volt ilyen kezdeményezés, közép-európai bajnokok tornájának hívták. Cseh, osztrák, magyar, szlovén, 
horvát csapatok játszották, sajnos anyagi okok miatt megszakadt a sorozat. 

Maga szerint jól van ez kampányozva? (MetHo) 
- Próbálunk a legtöbbet kihozni ebből a dologból. Nem vagyunk profik. 

Van valami eredményünk? (MetHo) 
- A mi szintünkön, vagy közép-európai szinten vertünk már meg jó csapatot is, de igazából kiugró nagy 
eredményünk sajnos még nincs. 

Külföldi csapatok ellen játszotok? (h37) 
- Persze, rengeteg külföldi csapat jön hozzánk, szezononként 8-10, általában Angliából, Skóciából, 
Walesből, Olaszországból, de volt már Fijiről vagy az USA-ból is. 

Mi lenne az eredmény, mondjuk Wales ellen? (h37) 
- 1999-ben az akkori walesi bajnokcsapat, a Llanelli Scarlets Magyarországon edzőtáborozott, egy-két 
sztárja kivételével mindenki itt volt, a magyar válogatott ellen pedig 66-7-re nyert. 



Milyen terveitek vannak a jövőre nézve? Gondolom, nem lehet más, mint kijutni valamelyik 

nagy világeseményre? Milyen esélyeink vannak az olimpián, ha a NOB is úgy dönt? 
(karl_boro) 
- Ez a nagyon hosszú távú céljaink között lehet, jelen pillanatban stabil európai középcsapat szeretnénk 
lenni. 

Tervezi-e a szövetség 7-es bajnokság létrehozását? (gepard69) 
- Igen, régóta gondolkozunk ezen, pláne, hogy ha végre eldől, hogy az olimpián a rögbi a 7-es szakággal 
lesz jelen. 

 

A kocsmától a horvátokig 

Legyen szíves megmondani, miért pont ezt a (Magyarországon legalábbis) nem a 
legnépszerűbb sportot választotta? (kiccsaj01) 
- Mert ez a férfias sportok királya! ;-)  

A Te klubcsapatod mikor alakult, és milyen eredményeket értetek el. Mióta rögbizel, és 
meddig szándékozol még? (CubiaC) 
- A csapatom, az Elefántok 15 éve alakult, ötszörös magyar bajnok és nyolcszoros kupagyőztes. Közel 
húsz éve rögbizem, és ameddig van kezem és lábam, rögbizni akarok! 

Miért nem kosárlabdázol? (Splinter) 
- Mert 180 centi vagyok és 110 kiló. :-)  

Egy magyar játékosnak milyen esélyei vannak kijutni külföldre játszani, és profi pénzért 
dobálni a lasztit? (CubiaC) 
- Vannak játékosok, akik külföldön játszanak, de csak alacsonyabb osztályokban, nem komoly pénzekért. 
Dolgozni kell mellette. :-( 

Játszanak magyar rögbisek szerte a világon? (h37) 
- Igen, vannak, igazából világsztár magyar rögbijátékos nincs. Van egy-két magyar nevű játékos az 
angol első osztályban is. 

Van-e a szövetségnek un. arca? Húzó embere? (gepard69) 
- Most próbálunk meg ilyen embereket bevonni. Megkerestük Stohl Andrást, aki volt a nyolcvanas 
években az év játékosa is. Héder Barna is rögbizett, de vele nincs szorosabb kapcsolatunk. 

A fociban a brazilok technikások, az angolok darálnak. Mi magyarok milyenek vagyunk a 
rögbiben? (fmeo) 
- Próbálunk saját stílust kialakítani a válogatottal. Igazából tolongásra épülő játékot szeretünk játszani. 

Annak, hogy a magyarok a tolongásos stílust játsszák, nem az az oka, hogy nem volt még 
igazán jó 3/4-ed edzőnk? (gepard69) 
- Lehet, hogy ez is benne van, de a magyar mezőnyben jelen pillanatban ilyen játékosok vannak 
túlsúlyban. 

Sok fiatal rögbizik? (fmeo) 
- Egyre többen játszanak a speciális utánpótlástornákon, ez egyiken 600-an voltak, ez eddig a legtöbb. 

A magyar rögbiben vannak-e lányok? És ha igen, akkor a bátor rögbizni akaró lányok hova 
tudnak jelentkezni? (CubiaC) 
- Vannak lánycsapataink, Székesfehérváron, például, de ezek még nagyon korai kezdeményezések.  

Van a rögbiseknek olyan törzshelye, ahol a mindennapi életben is meg lehet veletek 
ismerkedni? (linda1985) 
- Igen, nagy rögbimeccs-nézések szoktak lenni a Champsben és a Beckettsben. 

Neked mi legkedvesebb rögbis emléked? Az életed meccse mi volt? (h37) 
- A legkedvesebb rögbis emlék az előbb említett Llanelli elleni válogatott mérkőzés, ahol én lehettem a 
magyar válogatott csapatkapitánya. 



Mi volt az eddigi legnagyobb sérülésed? Meccs közben törött már el valamid? (Splinter) 

- Ezekről egy sportoló sem szívesen beszél, nem attól kemény egy sport (vagy puha), hogy kinek milyen 
sérülései voltak. 

Mit szólsz az amerikaifoci Magyarországi térhódításához? Nem veszélyezteti ez a rögbit? 
(h37) 

- Semmi probléma ezzel. Sokan játszanak rögbit és amerikaifocit párhuzamosan. Sok sikert kívánunk 
nekik. 

Mennyire kemény ellenfél a horvát csapat? (fmeo) 
- A horvát csapat az európai erős középmezőnybe tartozik. 

Folyamatosan fejlesztenek, honosított külföldi játékosaik 
vannak. 

Összenőtt már a csapat lelkileg és csapatszellemileg? 
(kiccsaj01) 

- Persze, próbáljuk a legjobbat kihozni pszichológiai 
értelemben is. 

Ha a válogatott győz, milyen esélyekkel lát neki a vb-
nek? (CubiaC) 

- Már nem juthatunk ki a világbajnokságra, de ha győzünk, az nagyon nagy dolog. 

Köszönöm a kérdéseket, és mindenkit várunk szombaton az érdi pályán! 

 

 

 


